



„Visiting Professor“ from the United States 2026

Funding Opportunity through the Max Kade Foundation

To foster academic exchange between the U.S. and Germany, the Max Kade Foundation in New York once again invites Heidelberg faculty to nominate a researcher from a U.S. university for a guest professorship at Heidelberg University, Germany.

The length of the stay in Heidelberg must be at least one month and may be as long as one semester. It can take place between May and December 2026. The Max Kade Foundation will provide up to \$15,000 funding for travel, lodging, and an honorarium.

Eligible candidates must be nominated by their host at Universität Heidelberg (either a Heidelberg University professor or an academic institution of Heidelberg University) by January 16th, 2026 at the latest.

Please submit nominations via email to Elisabeth Trnka-Hammel, Dezernat Internationale Beziehungen (elisabeth.trnka@zuv.uni-heidelberg.de)

The nomination should include the following:

- General information regarding
 - The hosting/nominating institution or department
 - the nominee's professional background, including resume or CV, and, if applicable, a list of publications, honors, and awards
 - The nominee's home institution
 - The dates of the desired stay at Heidelberg University
- Program of activities at Heidelberg (research project, teaching assignments)
- How the nominee's time at Heidelberg University will enrich the university and its students and provide opportunities for collaboration after the funding period has ended

All nominations must be written in English and may be no longer than 3 pages, not including attachments.

A committee under the direction of the Vice-Rector International Affairs and Diversity, Prof. Dr. Marc-Philippe Weller, will conduct the selection process.

For more information, please contact Elisabeth Trnka-Hammel, Dezernat Internationale Beziehungen:
Phone: 06221-5412740, email: Elisabeth.trnka@zuv.uni-heidelberg.de



„Visiting Professor“ aus den USA 2026

Fördermöglichkeit durch die Max Kade Foundation

Zur Förderung des akademischen Austausches zwischen den USA und Deutschland bietet die in New York ansässige Max Kade Foundation die Möglichkeit, auch im Jahr 2026 eine/n Wissenschaftler/in von einer U.S.-amerikanischen Hochschule für einen Aufenthalt als „Visiting Professor“ an die Universität Heidelberg einzuladen.

Der Aufenthalt kann zwischen Mai und Dezember 2026 stattfinden. Die Dauer des Aufenthalts in Heidelberg sollte zwischen (mindestens) einem Monat und einem Semester liegen. Die Max Kade Foundation stellt hierfür bis zu US \$ 15.000 für Reise-, Aufenthaltskosten und Honorar zur Verfügung.

Der Antrag ist von Heidelberger Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftlern in englischer Sprache zu stellen. Antragsberechtigt sind dabei Professor*innen der Universität Heidelberg sowie alle wissenschaftlichen Einrichtungen der Universität Heidelberg. Der Antrag soll folgende Informationen (maximal 3 Seiten Text ohne Anhänge) enthalten:

- Allgemeine Angaben
 - o zur antragstellenden wissenschaftlichen Einrichtung an der Universität Heidelberg
 - o zur Person, die den Gastaufenthalt durchführen soll (mit Lebenslauf, ggf. weiteren Informationen wie Liste der Publikationen, Preise etc.)
 - o zur entsendenden Einrichtung in den USA
 - o zum vorgesehenen Zeitraum und zur Dauer des Aufenthalts an der Universität Heidelberg
- Arbeitsprogramm an der Universität Heidelberg / Aufgaben in Forschung und Lehre (mit Liste der Lehrveranstaltungen)
- Begründung, warum der Aufenthalt des Wissenschaftlers / der Wissenschaftlerin eine Bereicherung für die Universität Heidelberg und ihre Studierenden ist, und ggf. Erläuterung von Perspektiven für eine längerfristige Zusammenarbeit.

Anträge für die Max Kade Gastprofessur sind **bis zum 16. Januar 2026** in elektronischer Form an Frau Elisabeth Trnka-Hammel, Dezernat Internationale Beziehungen, zu richten:

E-Mail: elisabeth.trnka@zuv.uni-heidelberg.de.

Die Begutachtung und Auswahl der Anträge erfolgt durch eine Kommission unter Leitung des **Prorektors für Internationales und Diversität, Prof. Dr. Marc-Philippe Weller**.

Für Rückfragen steht Frau Elisabeth Trnka-Hammel (Tel.: 06221-5412740, E-Mail: elisabeth.trnka@zuv.uni-heidelberg.de) gern zur Verfügung.